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 مستخلص الرسالة

كتبة الفقهية،  المالفقهي، وإثراء  تهدف الرسالة إلى المساهمة في تحقيق التراث

الذي يعَُد من المخطوطات المهمة في الفقه  #فضل المواهب$حيث تعُنىَ بمخطوط 



وضوع، وأسباب اختياره، على أهمية الممقدمة مشتملة  على تحتوي، والحنفي

: قسم الدراسة  التي تنقسم إلى قسمين، وخطته، ث والدراسات السابقة، ومنهج البح 

، والتعريف  بالإمام قوام الدين الكاكي والشيخ عبدالرؤوف الأنطاكي فيه التعريف  و 

كتاب اللقيط  ، وقسم التحقيق من أول  ومخطوط فضل المواهب  عيون المذاهببكتاب 

 ثم ختمت بفهارس فنية تسهل الاستفادة من التحقيق. ، إلى نهاية كتاب الإجارة

 الأنطاكي  – الإجارة –  اللقيط – المواهب –الكلمات المفتاحية : فضل 
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                                                                          Abstract 

The thesis aims to contribute to investigating the 

jurisprudential heritage and enriching the jurisprudential library. 

Mawahib Fi Sharh Uyun -It deals with the manuscript “Fadl Al



Madhahib”, which is considered one of the important -Al

manuscripts in the Hanafi jurisprudence. It contains an 

includes the importance of the subject, the  introduction that

reasons for choosing it, literature review, the research 

methodology, and the research plan. The research plan is 

divided into two parts: the study part and the investigation part. 

-ography of Imam Qawam Uddin AlThe first part includes the bi

Antaki, the introduction to the -aki and Sheikh Abdulraof AlK

-Madhahib and the manuscript of Fadl Al-book Uyun Al

awahib. The investigation part deals with the beginning of M

oncluded with laqit  Section to the end of egara Section. Then I c

technical indexes to make the study more beneficial for future 

studies . 

 

Keywords: 

 

Antaki-Al -egara  -laqit  -Mawahib -Keywords: Fadl Al. 

 

 

 


